
Kunnallista 

 

Kunnallisvaalit menivät. Menivät kunnallisesti, vaikka puolueet ja lehdistö yrittivät 

tehdä tapahtumasta koko Suomea ja maailmaa koskevan. Sellainen vain sekoitti tou-

hun yhdeksi mössöksi. Ihmisten ei pitäisi ollenkaan kuunnella puoluejohtajien panee-

leita, vaan perehtyä paikallisiin kuvioihin. 

 

Kävin tietysti äänestämässä. Minulle oli selvinnyt viikkoja sitten, etten äänestä ke-

tään perniöläistä ehdokasta. Uudessa Salossa on paljon enemmästä kyse kuin vain 

Perniön pelloista tai pajoista. Luulen, että ääneni vaikuttaa. Se vaikuttaa voimakkaas-

ti muutamastakin syystä. 

 

Ensiksikin, äänestysinto on laimeahkoa. Jos vain puolet kuntalaisista äänestäisi, ää-

neni vastaisi kahta. Nyt en päässyt ihan suurella voimalla vaikuttamaan mutta reip-

paasti yli yhdellä kuitenkin. 

 

Toiseksi, nukkuvien puolue uhoaa, että sen suuri joukkovoima kääntää päättäjien 

päät. Kattia kanssa. Ei se mitenkään vaikuta. Ja koska nukkuvat eivät ole kiinnostu-

neita, on ihan tyhmää yrittää innostaa heitä koppiin. Sellaiset äänethän menisivät vä-

hän minne sattuu. 

 

Kolmanneksi, ääneni vaikuttaa, koska se on hyvin harkittu. Olen antanut sen päteväl-

le, valistuneelle ja aikaansaavalle henkilölle, joka painaa päälle ja joka kykenee yh-

teistyöhön. En ole tukenut valittavia ja vastuuttomia populisteja enkä huuhaita. 

 

Uuden Salon valtuusto ja hallitus ovat tiukan paikan edessä. Kaikin puolin järkevä ja 

perusteltu kuntaliitos ei tietenkään etene käytännössä kivuttomasti. Monet ihmiset 

joutuvat tekemään uusia töitä, joihin eivät ole vielä tottuneet. Oppositioon jääneet ja 

nukkuvat syyttävät tietysti kaikesta kuntaliitosta. Niin kuin populistit EU:ta. 

 

Uudessa Salossa on tukuittain pieniä urheilu- ja liikuntaseuroja. Monien seurojen 

toiminta perustuu kunnan antamiin avustuksiin ja ilmaisiin salivuoroihin. Näistä asi-

oista tulee mielenkiintoista vääntöä. On ennakoitu, että avustusten kokonaispotti asu-

kasta kohti pienenee selvästi. 

 

On varmaan järkevää, että Salossa vaikuttavia saman alan seuroja yhdistyy. Paikalli-

sesti voisi jäädä vaikka jaostoja, ettei kaikkein tarvitse sompailla keskustan pelipai-

koille. 

 

Liikuntapaikkojen vuoroista ja maksuista huhuillaan myös. Pitäisikö liikuntahallin, 

jäähallin ja potkupallokentän kannattaa itsensä kuten tennishallikin tekee. Uudessa 

Salossa järjestetään jo marraskuussa tiedotus- ja keskustelutilaisuus, jossa näitä asioi-

ta käsitellään. 

 

On yleisesti tunnustettua ja tiedettyä, että vapaat yhdistykset, erityisesti liikunta- ja 

urheiluseurat vastaavat isosta potista. Jos se homma jouduttaisiin hoitamaan palka-

tuin työntekijöin, tulisi kalliiksi. Ja palkollisia tuskin saisi saleille vetämään harkkoja 

perjantai-iltaisin ja lauantaiaamuisin, ilmaiseksi. 

 

Siis hyvät valtuutetut ja muutosjohtajat, toimikaa valistuneesti! 

 

pajen 


